
Generalforsamling i Laven og -omegns Borgerforening d. 9.11.2023 kl. 19.30 

1. Valg af Dirigent og referent
Dirigent: Martin
Referent: Karen Margrethe 

Martin blev valgt som dirigent og konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet og dermed 
beslutningsdygtig. Karen Margrethe blev valgt som referent.

       2.   Formandens beretning

Formanden Hans Petersen orienterede om, at der er 148 tilmeldte husstande.  I 2022 var der 166 tilmeldte 
husstande. 

Hans  orienterer omkring arrangementer i årets løb arrangeret af borgerforeningen.

 Juletræsarrangement. 
 Nytårskur for 60+ , 
 Fastelavn
 Olivia Fruelund`s påskejagt for børn. 
 Søsamlingsdag. Der blev malet nye borde og bænkesæt. Renovering af bådskuret (Daniel og John), 
 St. Hans med elektrisk st. Hans pga. bålforbud. 
 Årets borger; Asbjørn. 
 Gå-tur for borgere i Laven og omegn. 
 Æblepressedag hos Rikke Jacobsen. 
 Halloween (Ny aktivitet) med suppe. Blev afholdt i Rikke og Mortens Gyldenkærnes gård. 88 

spisende deltagere. 

Borgerforeningen har husstands omdelt sedler med betaling til borgerforeningen. Betales d. 1.8. hvert år. 

3. Kassernes beretning ved Hans Petersen

Revisorer har gennemset regnskabet. 

Borgerforeningen har skiftet bank fra Jyske Bank til Sparekassen Kronjylland. Gebyrende er derved halveret. 
MobilePay er blevet billigere for borgerforeningen, grundet nye regler. 

Hans fremlægger efterfølgende regnskabet. 

Udlejning af telte og æblepressen. Folk glemmer at betale for leje af telte og æblepressen. Det er et punkt 
for bestyrelse på næste møde vedrørende fortidig og fremadrettet opkrævning af leje.

Det koster 100 kroner for leje af plads på kajakstativet. Betaling af plads ved kajakstativer er blevet betalt 
efter opfordring.  

Borgerforeningen har en ansvarsforsikring 2500 kr. 

Hjertestarteren der hænger i oliemandens gård, bliver efterset af brand og redning. Når der bliver et krav 
om  en ny hjertestarter, bliver det taget op i generalforsamlingen igen, da det er en større udgift. Der er 
tilknyttet hjerteløbere i Laven. 



Regnskabet blev godkendt på generalforsamlingen

4. Forslag fra bestyrelsen

1. Bestyrelsen indstiller til uændret kontingent. 200,- for husstand /  100,- for enlige. Forslag om uændret 
kontingent.  Forslaget blev vedtaget.  

2. Salg af den gamle jolle og motor. Det er den gamle tunge jolle og en to-taks benzinmotor. De to joller 
bruger forskellig benzin, og der er fare for at forveksle benzinen.  Den nye alu-jolle bliver brugt ofte af byens 
borgere. En foreslår, at borgerforeningen køber endnu en alu-jolle og motor. 

Stig foreslår, at Niels Mørch får den gamle båd samt motor, og imod sætning leverer en bådtrailer til den nye
båd. 

Generalforsamlingen beslutter, at borgerforeningen afhænder den gamle jolle. 

6. Bestyrelsesmedlemmer

Anna Hagelskjær, Karen Margrethe Glass og Elisabeth Laursen genopstiller.

Anne Mette Unden genopstiller ikke. 

Hans Petersen og Daniel Hanselmann er ikke på valg. 

Malthe Worsøe opstiller  

Morten Gyldenkærne opstiller

Bestyrelsen: Hans Petersen, Daniel Hanselmann fortsætter i Bestyrelsen. Anna Hagelskjær, Elisabeth 
Laursen, Karen Margrethe Glass, Morten Gyldenkærne og Malthe Worsøe vælges for to år. 

7. Valg af revisor

Asbjørn Bjerre og Flemming Würtz er revisorer. 

Asbjørn og Flemming vælges

 8. Indkomne forslag. 

Forslag angående renovering af anlægget ved ” Jættekvinden” ved P-pladsen. 

Bente og Agnete fremlagde forslag om renovering af anlægget. Forslaget går på at finde en entreprenør til 
at fjerne fyrtræerne, da man ikke kan se skulpturen.  Bente og Agnete vil gerne fortsat passe stedet. 

Historikken er,  at Motormøllen havde overdraget til grunden til borgerforeningen, og de skal passe 
skulpturen i et længere antal år.  Det blev besluttet, at beplantningen skal fjernes, så man kan se skulpturen.

Sara vil gerne være med til at arrangere og planlægge en løsning for stedet og foreslog en arbejdsgruppe,  
der kan udarbejde forslag til området. Når der er indkommet et forslag, skal dette godkendes af bestyrelsen 
og grundejeren ( Motormøllen). 

Arbejdsgruppe: Mette vil gerne tilbyde juridisk bistand. Bente, Agnete og Sara m.fl laver en arbejdsgruppe. 

9. Eventuelt



Elisabeth kommer med følgende forslag. Sanna og Jonatan har et samarbejde med Odin teater. Projektet 
hedder ”Landsby laboratoriet”, hvor de gerne vil have et samarbejde med landsbyer i Danmark. Projektet 
omhandler temaet samarbejdskraft. Odin giver først en gratis flamenco koncert, og efterfølgende laves et  
arrangement med deltagelse af Lavens borgere. Byen kan være med i ide udvikling, og Odin teatret sørger 
for økonomien. Odin teateret vil gerne komme til et formøde, hvor de introducerer projektet. Det skal ikke 
være medlemmerne fra borgerforeningen, der står for projektet, men et samarbejde med interesserede 
borgere fra byen.  Sanna, Jonatan og Elisabeth er med. Men der efterspørges flere personer til at deltage i 
projektet. Der nedsættes en arbejdsgruppe. Udover Sanna, Jonatan og Elisabeth meldte Gert og Simon Falk,
Thea , Loa  sig. 

Sarah efterspørger en beskrivelse på hjemmesiden af, hvad der de forskellige arrangementer, som 
arrangeres af Laven Borgerforening, omhandler, og derudover beskrivelse af borgerforeningens arbejde. Det
efterspørges, at Informationsniveauet vedrørende borgerforeningens arbejde højnes.

Morten foreslår, at man laver en velkomst kurv med materiale til nye tilflyttere til laven, med 
informationsmateriale om borgerforeningens arbejde.

Hjertestarteren. Morten fortæller, at private firmaer bliver ringet op, om at sponsorere hjertestartere.  Der 
indkommer et forslag om firmaer  med base i Laven kan spørges om sponsorat. 

Bernd foreslår at forbedre forholdene for den nye alu-jolle og bådebroen. Han foreslår, at brugere af Jollen 
kan betale 50 kr., som kan bruger til fremtidigt vedligehold. Dette kan i forlænge levetiden for båden. 

Borgerforeningen har mulighed for at bruge penge til forbedringen uden at spørge generalforsamlingen. 

Nøgler til bådsturet skal være et køb og ikke depositum. En mener, det giver for mange nøgler i omløb.  En 
foreslår en unik digital lås til betalende husstande.

Stig foreslår, at Niels Mørch får den gamle båd samt motor og imodsætning til, at han leverer en bådtrailer 
til den nye båd. 

Bernd efterlyser retningslinjer for brug af bådhuset og båden samt at der er fasttilknyttede personer, der er 
ansvarlige for området. John Mørch og Daniel er ansvarlig for renovering af bådhuset. Det kan stå på 
hjemmesiden, hvem der er ansvarlige for området samt en seddel på skurvognen med navne på ansvarlige.  

En efterlyser, at borgerforeningen laver en liste, hvor personer der ønsker at hjælpe med Ad hoc-opgaver. 
Hvor man, kan melde sig til hjælpere ved enkelte opgaver. Dette kan eksempelvis være kagebagere, 
hjælpere til byfesten og andre arrangementer. 

Ad hoc hjælpe lister til kagebagere , byudvalg, personer 

Mødet hæves. 

Dato: 12-11-2023 

Karen Margrethe Glass, referent 

Godkendt på mail: Martin Vinther, dirigent


